

December 2<sup>nd</sup>, 2025

Dear Minister Champagne,

The National Council of Women of Canada urges the Government to take decisive action by allocating resources toward the immediate implementation of a federal wealth tax. The growing extreme wealth inequality in Canada cannot be overlooked. Currently, the top 1% controls between 24 and 29 percent of the country's wealth, with the richest 87 families holding as much wealth as the bottom 12 million Canadians combined. This staggering concentration undermines social cohesion, economic mobility, and democratic stability, while exacerbating disparities in access to healthcare, housing, and critical infrastructure.

Moreover, public opinion overwhelmingly supports taxing extreme wealth, with 88 to 90 percent of Canadians favouring wealth taxes to fund essential services and reduce economic inequality, a key driver of social unrest and threats to national unity.

The current tax system disproportionately favours capital gains and inherited wealth over labour income, shifting tax burdens to working Canadians and undermining fairness. Wealthy individuals also benefit from the "lock-in" effect, deferring taxes indefinitely, which reduces market efficiency and revenue.

Both the World Bank and IMF endorse wealth taxes as effective tools to combat inequality, diversify government revenue, and rebuild trust in governance.

Therefore, we urge the Government of Canada:

- To adopt as policy a moderate wealth tax aimed at promoting fairness, strengthening public investment, and enhancing social cohesion.
- To implement a federal wealth tax on individuals with net wealth exceeding \$10 million, with inter-ministerial coordination and the production of an annual progress report to Parliament.

Canada's future depends on equitable and sustainable solutions. A carefully designed wealth tax is an essential step toward a more just and resilient society.

Sincerely,



Penny Rankin  
President-National Council of Women of Canada

---

CC. The Right Honourable Prime Minister Mark Carney, P.C., M.P.

Hon. Pierre Poilievre, Leader of the Conservative Party  
Hon. Don Davies, Leader of the New Democratic Party  
Hon Elizabeth May, Leader of the Green Party  
Hon Yves-François Blanchet, chef du Bloc Québécois

Le français suit



2 décembre 2025

Cher ministre Champagne,

Le Conseil national des femmes du Canada exhorte le gouvernement à prendre des mesures décisives en allouant des ressources à la mise en œuvre immédiate d'un impôt fédéral sur la fortune. L'inégalité croissante de la richesse extrême au Canada ne peut être ignorée. Actuellement, le 1% le plus riche contrôle entre 24 et 29 pour cent de la richesse du pays, les 87 familles les plus riches détenant autant de richesse que les 12 millions de Canadiens les plus pauvres combinés. Cette concentration stupéfiante sape la cohésion sociale, la mobilité économique et la stabilité démocratique, tout en exacerbant les disparités d'accès aux soins de santé, au logement et aux infrastructures critiques.

De plus, l'opinion publique appuie massivement la taxation de la fortune extrême, 88 à 90 pour cent des Canadiens favorisant des impôts sur la richesse pour financer des services essentiels et réduire l'inégalité économique, un moteur clé des troubles sociaux et des menaces à l'unité nationale.

Le système fiscal actuel favorise de manière disproportionnée les gains en capital et la richesse héritée par rapport aux revenus du travail, reportant la charge fiscale sur les Canadiens travailleurs et sapant l'équité. Les individus fortunés bénéficient également de l'effet de « verrouillage », reportant indéfiniment les impôts, ce qui réduit l'efficacité du marché et les revenus.

La Banque mondiale et le FMI soutiennent les impôts sur la fortune comme outils efficaces pour combattre l'inégalité, diversifier les revenus gouvernementaux et restaurer la confiance dans la gouvernance.

Par conséquent, nous exhortons le gouvernement du Canada :

- À adopter comme politique un impôt modéré sur la fortune visant à promouvoir l'équité, à renforcer les investissements publics et à améliorer la cohésion sociale.
- À mettre en œuvre un impôt fédéral sur la fortune pour les individus dont la fortune nette dépasse 10 millions de dollars, avec coordination interministérielle et production d'un rapport annuel de progrès au Parlement.

L'avenir du Canada dépend de solutions équitables et durables. Un impôt sur la fortune bien conçue est une étape essentielle vers une société plus juste et résiliente.

Sincèrement,



Penny Rankin-Présidente, Conseil national des femmes du Canada

C.C. Le très honorable premier ministre Mark Carney, C.P.

L'honorable Pierre Poilievre, chef du Parti conservateur

L'honorable Don Davies, chef du Nouveau Parti démocratique

L'honorable Elizabeth May, chef du Parti vert

L'honorable Yves-François Blanchet, chef du Bloc Québécois